
 

Zápis z jednání Exekutivy ČSH č. 8 

Nové Dvory, 10. 9. 2016 
Přítomni: Radek Bendl, Liběna Šrámková (od 16:00), Tomáš Augustýn, Michal Barda,  

  Vladimír Haber, Daniel Novotný, Vangelis Simu, Jiří Žďárský 

Hosté:  Róbert Miček, Jan Sviták, Jiří Konečný 

Omluven: Miroslav Duda 

Trvání jednání: zahájení 13:30 – ukončení 20:15 

 

1. Program jednání 
1) Schválení programu      (RBE) 

2) Kontrola plnění úkolů      (RBE) 

3) Potvrzení hlasování per-rollam – ES, „pravidlo 48h“   (RBE) 

4) Prováděcí nařízení k SŘH „povinní rozhodčí“– návrh změn  (RBE) 

5) Marketingová strategie      (DNO) 

6) RHC – aktuální stav a plán dalších kroků    (VHA, TAU) 

7) Výběrové řízení – trenéři NT dorostenci a juniorky   (VHA, TAU) 

8) Informace z jednotlivých komisí     (všichni) 

9) Důležité informace prezidenta ČSH    (RBE) 

10) Různé        (všichni) 

 

2. Kontrola plnění úkolů - splněné úkoly: 

 

úkol 

č. 5 

Navrhnout personální složení a úpravy Statutu RK  
Odpovídá: Vl.Haber 

Termín: nově 11.9.2016  

Finální verze Statutu RK předložena a schválena, průběžné změny složení probíhají na 

základě změn trenérů jednotlivých RD 
 

úkol 

č. 18 

Předložit návrh na případné doplnění, resp. změny složení DK  
Odpovídá: M.Nosek 

Termín: 31.8.2016 

M.Nosek předal podklady R.Bendlovi. Nově osloven M.Barda.  

Exekutiva schválila nové složení DK ČSH (hlasování 7-0-0):  

předseda M.Nosek, zástupce Vl.Kolář, členové R.Hrubá (sekretář komise), A.Laubová, 

M.Barda, V.Simu. 

  



 

Trvající úkoly 

úkol 

č. 17 

Formulovat priority a strategické cíle jednotlivých komisí pro zapracování do 
marketingové strategie ČSH  
Odpovídají: všichni 

Termín: nově 11.9.2016 

 Viz bod 5 programu, úkol trvá. 

 
 

3. Potvrzení hlasování per-rollam 
a) Exekutiva ČSH hlasovala ke dni 9.8. formou per-rollam (8 hlasů pro – 1 proti) o návrhu změny 

Ekonomické směrnice ČSH, kterým se mění sazba příspěvku na cestovní náklady v článku 7, 

odst.3., a stejně tak v článku 11, odst.4.a) z dosavadních 5 Kč na novou sazbu 4,20 Kč / km. 

Exekutiva potvrdila výsledek tohoto hlasování (7-0-0).  

b) Exekutiva ČSH hlasovala ke dni 25.8. formou per-rollam (9 hlasů pro) o návrhu zrušit Prováděcí 

zásady Exekutivy ČSH č.1/2016 k článku 31, odst.2 Soutěžního řádu ČSH pro soutěžní ročník 

2016-17, schválené 5.5.2016, které stanovily omezení startu hráčů během 2 dnů. 

Exekutiva potvrdila výsledek tohoto hlasování (7-0-0). 

závěr 
Změna Ekonomické směrnice je účinná od 22.8.2016. 

Omezení startu hráčů v soutěžních utkání během 2 dnů není účinné od 12.9.2016. 

 

4. Prováděcí zásady Exekutivy ČSH č.2 a 3/2016 k čl.12 odst.2.h) SŘH 

Exekutiva ČSH diskutovala několik návrhů na další úpravu nařízení k povinnosti klubů mít 

stanovený počet rozhodčích (Zásady č.2/2016 se vztahují k soutěžnímu ročníku 2015-16 a Zásady 

č.3/2016 se vztahují k ročníku 2016-17). 

V.Simu zrekapituloval poměrně velké počty nových rozhodčích a kandidátů pro připravovaná 

školení, což vytváří předpoklady pro brzkou marginalizaci nyní uplatňovaných sankcí. 

a) Zásady pro ročník 2015-16 zůstávají v platnosti beze změny. K dosud neuhrazeným sankčním 

poplatkům vystaveným ke 31.5. Exekutiva rozhodla zaslat klubům poslední výzvu k zaplacení se 

splatností do 30.9.2016; poté podá v případě neuhrazení pokuty prezident ČSH bez dalšího 

jednání Exekutivy podnět k neprodlenému zahájení disciplinárního řízení.   

Uplatnění 2.poloviny sankcí je podmíněně odloženo do 31.1.2017.  

R.Miček jako zástupce Rady ČSH rozhodně nedoporučil převádění pokut do soutěžních vkladů. 

b) Prováděcí zásady č.3 pro ročník 2016-17 byly po diskusi upraveny následovně: 

- lhůta pro úhradu sankcí za chybějící rozhodčí ve čl.VI se mění na 31.5.2017; 

- článek XII (odečet bodů) se ruší. 

závěr Exekutiva schválila změnu Prováděcích zásad č.3/2016 (7-0-0). 

 



 

5. Marketingová strategie ČSH 

D.Novotný prezentoval další část výstupů marketingového týmu ČSH: 

- máme kompletní prezentaci značky; 

- strategie rozvoje je připravena cca z 80%; 

- zajímavý vstup z TMK – konkrétní návrhy zaměřené do tří oblastí (obecné, mládež, soutěže), LTAD 

model; 

- nové logo je připraveno k představení; 

- během září proběhnou workshopy (Brno, Praha) k diskusi marketingové koncepce a jednotlivých 

prvků přímo se zástupci klubů. 

závěr Práce na marketingové strategii pokračují. 

 

6. Oblast RHC 

Proběhly pohovory se všemi trenéry RHC. Klíčovým výstupem bude přehled jejich názorů po 18 

měsících fungování systému. Základní body: 

- pro mládež do 15 let systém dle výsledku pohovorů vyhovuje, trenéři požadují konkrétnější 

metodické materiály („kuchařku“); 

- systém nepokrývá ideálně kategorii 15-19 let, neprobíhají kempy v dostatečném množství a 

kvalitě. 

Připravovaný návrh rekonstrukce / úpravy systému center by měl být do 31.10.2016 distribuován 

na kluby k vyjádření; záměr je změnit základní časovou osu  podle soutěžního ročníku (od 1.7. do 

30.6.) s delším přechodným obdobím a delšími smlouvami. 

Pro kategorii do 15 let bude systém RHC částečně zachován včetně náborové činnosti; pro 

kategorii 15-19 let by měla vzniknout „TCM“ v počtu 4-6 v přímé gesci RK. 

Prioritou RK zůstává zvýšit objem specializovaných kempů v mládežnických kategoriích.  

MBA: součástí systému musí být důsledné sledování každého hráče, který jím prošel, ze strany 

profesionálních pracovníků, s profesionální komunikací.  

RBE: jedním z modelů by mohlo být 5-6 svazem placených trenérů (máme cca 80 klubů pracujících 

s mládeží) zajišťujících práci s hráči, ale také s rodiči atd. Navrhované změny jsou podmíněny i 

objemem prostředků MŠMT na oblast talentované mládeže ( mělo by být známo do konce 09/16) 

závěr 

Exekutiva na návrh RK a KML schválila (8-0-0) změny hlavních trenérů jednotlivých RHC: 

- HBC Jičín:            od 16.9.2016    Jan Věcek 

- DHC Most:          od   1.10.2016    Jiří Hanus 

- Havlíčkův Brod: od 16.9.2016    Jan Běloch 

- HC Zlín:               od 1.10.2016    Hana Kolářová 

 

 

 

 



 

7. Výběrové řízení na trenéry RD 

RK vyhlásila širší nominace všech reprezentačních družstev pro nový soutěžní ročník. 

Exekutiva vzala na vědomí další rozšíření realizačního týmu RD žen o maséra Michala Korytáře a 

specialistu K. Keclíkovou. 

Řádně vyhlášeného výběrového řízení na místo trenéra RD juniorek se přihlásilo 8 uchazečů, do 

2.kola byli vybráni pánové Krejčíř, Hlavatý a Václavek. Výběrová komise doporučila většinou hlasů 

Ondřeje Václavka. 

Do výběrového řízení na trenéra RD dorostenců se přihlásili pouze 2 uchazeči, z nichž jeden 

nedodal požadované podklady včas. Výběrová komise i RK doporučily řízení zrušit. Exekutiva vzala 

zrušení VŘ na vědomí. Nového kandidáta na obsazení pozice trenéra RD dorostenců vybere RK ČSH 

interně; vzhledem k výsledkům ME není věc urgentní. 

Na základě zpráv o průběhu VŘ Exekutiva konstatovala, že přes tabulkově velké množství trenérů 

s nejvyšší licencí (127 trenérů má platnou licenci A, z toho 80 má uhrazeno IS; 316 trenérů má 

licenci B, z toho 205 uhrazené IS) je reálná úroveň i kvantita kandidátů neuspokojivá, nedostatečná 

je jazyková vybavenost i erudice z pohledu moderních světových trendů. 

závěr Exekutiva ČSH schválila jmenování O. Václavka trenérem RD juniorek (8-0-0) 

 

8. Informace a materiály z odborných komisí 

Reprezentační komise (Vl.Haber) 

RK bude řešit na základě podnětu prezidenta ČSH neodůvodněný předčasný odjezd části výpravy 

z ME dorostenců v Chorvatsku. 

Akademické mistrovství světa v házené bude v roce 2018 v Chorvatsku, Universiáda včetně soutěží 

v házené v roce 2019 v Itálii. 
 

Komise mládeže (T.Augustýn) 

Konference mládeže 7.-8.1.2017 – hlásí se první kandidáti na pořádání. Jako lektor bude znovu 

pozván C. Hansen z Dánska. 
 

Komise rozhodčích (V.Simu) 

Přibližně 150 nových rozhodčích bylo či bude vyškoleno během roku 2016; klíčové však bude, kolik 

z nich se skutečně pustí do pískání v kraji a kolik zůstane alespoň rok. 

Do všech klubů ČSH byly distribuovány plakáty (formát A2) v rámci kampaně; měly by viset v každé 

hale či na hřišti. 

KR ČSH zveřejnila termíny nominačních i vzdělávacích seminářů rozhodčích pro celý ročník 2016-

17, budou zařazeny do termínové listiny ČSH. 

VSI upozornil na problém krajských KR, které v některých krajích vůbec neexistují, v jiných je 

supluje jediný člověk. Bez funkčních KR a krajských koordinátorů bohužel nelze realizovat řadu 

kroků schválené (ani jakékoli jiné) koncepce rozvoje sboru rozhodčích. 

 



 

 

Soutěžní komise (J. Žďárský, J. Konečný) 

a) JKQ informoval o přípravě na implementaci nových pravidel házené v ČSH. K dispozici je úplné 
„knižní“ vydání nových pravidel v češtině, další výkladové materiály, přeložené videoprezentace 
z EHF a IHF, proběhly semináře všech skupin 1-4 sboru rozhodčích. Byly připraveny 4 veřejné 
semináře; bohužel první z nich v Praze musel být zrušen (7 přihlášených, z toho 4 rozhodčí!), na 
druhém ve Břvích se zúčastnilo cca 10 „nerozhodčích“. Naštěstí účast v Polance i v Brně byla 
podstatně lepší.  

b) Nejvyšší soutěže – Extraliga a WHIL – byly zahájeny bez problémů. 
c) Proběhla první kola Českého poháru mužů i žen. 
d) SK udělila v 6 případech status výjimečného jedince hráčkám pro start ve vyšší věkové 

kategorii. SK však nebude tyto výjimky udělovat pro pouhé naplnění počtu hráčů v družstvu za 
každou cenu. 

e) Ještě před zahájením soutěží odstoupila tři přihlášená družstva (Příbram, Uherské Hradiště, 
Jindřichův Hradec), což velmi nepříznivě ovlivní příslušné skupiny dorostenecké ligy. SK ČSH 
doporučuje Exekutivě přehodnotit příliš liberální přístup pro přihlašování družstev, z nichž 
některá reálně neexistují. 

f) 12/9 bude distribuován zpravodaj SK ČSH pro všechny kluby a rozhodčí. 

 
Legislativně-právní komise (L.Šrámková) 

LŠR se přímo podílí na přípravě nového Zákona o sportu. 
LPK pracuje na novelizaci Zásad registrace hráčských smluv. 
Česká společnost sportovního práva připravuje speciální školení pro funkcionáře klubů, bude 
avizováno klubům ČSH. 
Všechny kluby ČSH budou ve smyslu Zásad členství požádány o aktualizaci jmenování osob 
oprávněných k jednání s ČSH, včetně potvrzení statutárními zástupci. 
K dispozici pro práci komise budou další dvě stážistky z Právnické fakulty UK. 
Problém povinných lékařských prohlídek hráčů: 

- LŠR podává podklady na MŠMT s cílem konstruktivní změny procesu, který je nyní nastaven z 
pohledu státu velmi alibisticky; 

- VSI zmínil aktuální problémy na severní Moravě, kde někteří lékaři odmítají dětem vydat 
potvrzení 

- Po diskusi exekutiva potvrdila dosavadní přístup; platné legislativní předpisy musí ČSH 
respektovat 

 
Trenérsko-metodická komise (M.Barda) 

MBA představil drobné úpravy Zásad licencování trenérů, zčásti vyvolané nepřesnostmi v textu 
verze zveřejněné na podzim 2015. 
závěr Exekutiva ČSH schválila změnu Zásad licencování trenérů ČSH (8-0-0) 

 

 

 



 

 

9. Důležité informace prezidenta ČSH 

 M.Duda zahájil komunikaci s J.Chvalným ve věci dalšího vztahu ČSH a PHC 

 23/9 proběhne mimořádná konference Ústeckého KSH v Praze, svolaná při neexistenci 

voleného orgánu KSH Exekutivou ČSH, kterou bude na jednání zastupovat L.Šrámková. 

 Proběhlo další jednání s paní H.Kaczkowskou o možnostech spolupráce s portálem HNB. Určité 

koncepční rozpory zatím přetrvávají, nicméně uzavření smlouvy je nadále preferovanou 

variantou. 

 Byly potvrzeny a uzavřeny nové smlouvy se všemi zaměstnanci sekretariátu i externími 

spolupracovníky v souladu s aktuálními právními normami 

 Koncem září proběhne závěrečná schůzka v rámci auditu ČSH a CS Handball, výsledky budou 

prezentovány 

 Výběrovým řízením byla určena nová firma na zajištění vedení účetnictví ČSH od 1.1.2017; rok 

2016 bude uzavřen ve stávajícím systému. 

 Skončila činnost pracovních skupin na MŠMT k problematice jednotlivých dotačních programů, 

kterých se účastnili i zástupci ČSH. 

 Úspěšné dodatečné žádosti MŠMT ve 3.kole na významné sportovní akce/titul VI. na 2.pololetí 

(turnaj žen v Chebu, turnaj V4 v Praze). 

 Prezident ČSH podal rozkladový materiál na MŠMT k řešení zásadního nepoměru mezi náklady 

svazu na reprezentaci ČR a relevantními dotačními tituly (cca 3:1). Požadavek DHK Most na 

kompenzaci ušlého výdělku hráček, které jsou zaměstnané, během reprezentačních akcí – 

bude řešeno systémově v souvislosti s možnostmi rozpočtu od nového roku. 

 Exekutiva vyjádřila poděkování 49 klubům, které reagovaly na dotazník ohledně dotací – 

s informacemi se bude nadále pracovat zejména s možnou podporou klubům ČSH v oblasti 

čerpání dotací  

 Výroční volební kongres EHF se koná 17-18/11 v Rakousku, ČSH budou zastupovat RBE a LŠR. 

 Uzávěrka pro kandidatury do volených funkcí ČOV je 28/9. 

 Ve spolupráci se slovenským a maďarským svazem byly zahájeny přípravné kroky k možné 

společné kandidatuře na pořádání ME 2022 mužů za účasti 24 zemí ( nový model od 2020 ) 

 Exekutiva ocenila úspěch zastoupení házené v olympijských parcích především na Lipně (4000 

návštěvníků házené), v Ostravě (1500), Plzni i Pardubicích. 

 Galavečer ČSH je plánován na 25/11 v Chebu v rámci mezinárodního turnaje žen 

 V termínu 19-23/6/2017 se uskuteční exhibiční a společenská akce ČSH v Praze, inspirovaná 

m.j. výročím velkých úspěchů v letech 1957,1967 a 1972. 

 Rada ČSH uložila pánům Mičkovi, Demlovi, Levíčkovi a Bendlovi zpracovat a navrhnout závazné 

ukazatele pro schvalování změn v rozpočtu. RBE po návrhu J.Demla navrhne možné řešení, i 

v souvislosti s připravovaným návrhem rozpočtu ČSH na rok 2017. Zápis z letního jednání Rady 

ČSH zatím není k dispozici. 

 



 

 
10. Různé 

a) Odvolání klubu TJ Ostrava-Zábřeh proti schválení přestupu 

závěr 

Exekutiva ČSH rozhodla po zevrubném projednání případu hlasováním (8-0-0): 
I. Exekutiva potvrzuje rozhodnutí soutěžního úseku ČSH, kterým byly ke dni 30.8.2016 

schváleny přestupy hráček Evy Gížové a Elišky Posmykové, z TJ Sokol Ostrava – Zábřeh 
do Sokola Poruba.  

II. Exekutiva ČSH zamítá odvolání podané jménem oddílu házené TJ Sokol Ostrava – 
Zábřeh dne 2.9.2016 v souvislosti s těmito přestupy. 

 

b) Žádosti o opakované přijetí bývalých členů do ČSH 

Závěr 

Exekutiva ČSH rozhodla po diskusi hlasováním v souladu se Zásadami členství v ČSH: 

- Exekutiva schválila přijetí Jiřího Bareše, který byl v roce 2014 z ČSH vyloučen, 

prostřednictvím klubu TJ JM Chodov (7 pro – 1 se zdržel); 

- Exekutiva schválila přijetí Markéty Fronkové, která v červnu 2015 z ČSH vystoupila, 

bez možnosti získání licence hráče (8-0-0). 

 

c) Přijetí nového klubu do ČSH 

závěr Exekutiva ČSH schválila přijetí klubu SK Strupčice, IČO 00525260, do ČSH (8-0-0). 

 

d) Časopis Handball Plus 

Elektronické vydání prvního čísla ročníku 206/2017 je hotové – jeho tištěná verze bude 

distribuována prostřednictvím klubů včetně příslušného počtu výtisků časopisu „Coach“. 
 

 

 

11. Příští jednání 

Další jednání Exekutivy ČSH se uskuteční ve čtvrtek 13.10.2016 v Praze od 9:30. 
 

10.9.2016 zapsal J.Konečný 


